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قیمت سکه و ارز ) به تومان(

700 هزار نفر بیکار- طی 2 سال
تعادل

روزنامه حامی دولت تعادل درباره آخرین وضعیت بیکاری در کشور نوشت: 
اگرچه در 2 سال اخیر دولت یازدهم تاکید زیادي بر بهبود وضعیت اشتغال 

داشته است، اما هنوز هم سونامي بیکاري در کشور وجود دارد. 
به گفته وزیر کار با افزایش هر یك  درصد در رشد اقتصادي باید 100هزار 
شــغل ایجاد شود اما در سال 93 اگرچه رشد اقتصادي مثبت و به 3 درصد 
رسید اما ما در بازار کار شاهد شغل هاي جدید نبودیم. به طوري که در سال93، 
21میلیون و 500 هزار نفر شاغل در کشور مشغول به فعالیت بوده اند که نسبت 

به سال گذشته )92( حدود 700 هزار نفر کاهش یافته است...
بر اساس آخرین آماري که مرکز آمار ایران منتشر کرده است، نرخ بیکاري 
در سال 1392، 10/4درصد بود که در سال 93 به 10/7درصد رسید. بررسي 
وضعیت 10ساله اخیر بازار کار نشان مي دهد این دوره بدترین وضعیت ایجاد 

اشتغال در دهه هاي اخیر را داشته است....
 کسب  درآمد 2700 میلیارد تومانی تامین اجتماعی

 به بهای  تشدید رکود
اعتماد

روزنامه اعتماد با انتقاد از سازمان تامین اجتماعی  و بیان درآمد های یك 
تصمیم این سازمان و تاثیر آن در تشدید رکود نوشت: سازمان تامین اجتماعي 
در یك اقدام شتاب زده طي دستور اداري مزایاي رفاهي و انگیزه اي کارگران 
را مشمول دریافت حق بیمه کرده و کارفرمایان را مکلف کرد که در صورت 
لیست و مزد ماهیانه خود این رقم را در ستون مشمول کسر حق  بیمه قرار 

دهند تا بخشي از کسر بودجه چندین ساله خود را پوشش دهد.
به لحاظ اهمیت این موضوع اکثر کارگاه هاي تولیدي و بزرگ بنا به گزارش 
مسئولان وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعي دچار بحران هستند؛ لذا فشار 
چنین بار مالي موجب تعمیق و تشــدید بحران فعالیت کارگاه ها مي شود و 
عملا مغایر با سیاست هاي دولت در برنامه ریزي براي خروج از بحران صنایع 

و مجموع اقتصاد کشور است...
در حال حاضر بنابر اظهارات مقامات مسئول حدود 70 درصد شرکت ها و 
کارخانجاتي که در شهرك هاي صنعتي فعالیت دارند یا به صورت تعطیل، نیمه 
تعطیل یا با ظرفیت هاي پایین کار مي کنند که کمبود نقدینگي از مهم ترین 
چالش هاي پیش روي صنعت اســت و این  بار اضافي افزون در قالب دریافت 

حق بیمه مضاعف این مسئله را حادتر خواهد کرد....
برابر گزارش هاي رسمي سازمان تامین اجتماعي تعداد بیمه شدگان اصلي 
تحت پوشش این سازمان بالغ بر 13 میلیون نفر برآورد مي شود و بخشنامه 
مزبور کارگران اجباري را تحت پوشش قرار داده است. با توجه به اینکه حدود 
70  درصد بیمه شدگان به صورت اجباري و از طریق کارگاه ها و داشتن کارفرما 
بیمه شده اند بالغ بر 9 میلیون و 100 هزار نفر مشمول دریافت حق مزایاي 
انگیزشي و رفاهي هستند که اگر این تعداد بیمه شده را در مبلغ یك میلیون 
و 100 هزار ریال حق بیمه جدید ضرب کنیم و سپس حاصل آن را در 23 
درصد )20 درصد ســهم کارفرما به  اضافه سه درصد بابت بیمه بیکاري( در 
مدت 12 ماه محاســبه کنیم رقمي بالغ بر 27 هزار میلیارد ریال بار اضافي 
متوجه مجموعه کارفرمایان علاوه بر حق بیمه هاي پرداختي ماهیانه مي شود.

این در حالي اســت که اگر دولت خواسته باشد به تکلیف خود در مورد 
پرداخت سهم تولید در قانون هدفمندکردن یارانه در سال 1394 عمل کند 
اعتباري حدود دو هزار میلیارد ریال اختصاص داده است که عملا نه تنها مبلغ 
فوق از طریق دریافت حق بیمه مضاعف از جیب کارفرمایان بیرون مي رود، بلکه 
باید بخش دیگري از نقدینگي بنگاه هاي اقتصادي از این طریق بلعیده شود. از 
سوي دیگر با توجه به اینکه به مبلغ یك میلیون و 100 هزار ریال، سه درصد 
نیز به عنوان حق بیمه سهم دولت منظور مي شود عملا یك بار مالي مجدد 
بالغ بر سه هزار و ٨00 میلیارد ریال علاوه بر تعهدات جاري دولت مجددا و 
بدون اطلاع نمایندگان دولت چه در شوراي عالي کار و چه در هیئت امناي 
تامین  اجتماعي به دولت تحمیل مي شــود که این اقدام نیز مغایر با قوانین 

متعدد از جمله ماده 29 قانون برنامه پنجم توسعه است.
متاسفانه با وجود مسئولیت هاي چندگانه و چند وجهي که وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعي دارد و باید تامین کسري بودجه سازمان تامین اجتماعي 

را از طریق سازوکارهاي دولت و مجلس حل و فصل کنند؛ 
این اقدام با ایجاد اثرات خســارت باري که روي سایر بخش ها و از جمله 
غبارآلود کردن فضاي کســب و کار دارد؛ مي تواند منجر به کاهش اشتغال و 
ناپایدار شدن مشاغل فعلي شود و خسارت آن بسیار افزون تر از اثرات کسري 
بودجه تامین اجتماعي خواهد بود؛ چرا که این شــیوه بخشــي نگري عملا 
برنامه هاي اقتصادي دولت را با مشــکل روبه رو خواهد ساخت و نباید اجازه 

داد با کوته نگري منافع کلان کشور را قرباني اهداف بخشي کرد.
 افزایش درآمدهاي نفتي پس از توافق

 امیدی که رنگ باخت!
خراسان

خراسان  با بررسی سقوط11دلاري قیمت نفت تنها در یك ماه گذشته 
نوشت: در حالي که بسیاري از کارشناسان و سرمایه گذاران پیش بیني مي کردند 
با کاهش قیمت نفت تولید شرکت هاي آمریکایي کاهش پیدا کرده و در نهایت 
قیمت نفت دوباره بالا خواهد رفت اما آن طور که آمارها نشان مي دهد پس از 
گذشت چند ماه، این کاهش به سرعتي که انتظار مي رفت نبوده و باعث شده 
است بسیاري از دست اندرکاران بازار، چشم انداز بازار نفت را تیره و تار ببینند. 
به گزارش اقتصادنیوز، کمپاني بیکر هیوز فعال در زمینه خدمات موسسه 
انرژي روز جمعه اعلام کرد تعداد سکو هاي فعال حفاري در آمریکا براي سومین 

هفته متوالي افزایش داشته است. 
این روند افزایشي نگراني ها در مورد ادامه یافتن شرایط اضافه عرضه در 
بازار را افزایش داده است. طي روز جمعه قیمت نفت برنت دریاي شمال 91 
سنت کاهش داشت و در سطح 4٨/61 دلار در هر بشکه معامله شد و نفت 

اوپك نیز به حدود 47 دلار کاهش یافت.
با این حال پیش بیني ها نیز آینده اي تیره و تار از نفت را نشان مي دهد. 
رئیس »گروه مشاوره شورك« در زمینه آینده قیمت نفت به شبکه تلویزیوني 
بلومبرگ گفت: با اتمام تابستان، فصل اوج مصرف بنزین نیز به پایان مي رسد 

و متعاقب آن، فصل تعمیر و نگهداري پالایشگاه ها فرا مي رسد.
در نتیجه پالایشگاه ها نیز خرید نفت خام را کم مي کنند. اکنون زمان اوج 
تقاضا است و از حالا تا پایان سال، میزان تقاضا کاهش خواهد یافت. شورك 
تأکیــد کرد: با کنار هم قراردادن تولیــد بالا و تقاضاي کم، من فکر مي کنم 

قیمت نفت در نیمه دوم سال به زیر 40 دلار خواهد رسید. 
در صورتي که قیمت نفت در این بازه قرار گیرد، براي افزایش درآمدهاي 
نفتي لازم اســت تا میزان صادرات نفت به میزان قابل توجهي افزایش پیدا 
کند. لذا در صورت برداشــته شدن تحریم ها و افزایش صادرات نفت، بعید به 

نظر مي رسد درآمدهاي نفتي کشور افزایش پیدا کند.

اقتصاددرآینهرسانهها

تسلیت

مصیبت درگذشت مادر گرامیتان را تسلیت عرض نموده 
و از خداونــد متعال برای آن مرحومــه غفران و رحمت 
واسعه الهی و برای شما و دیگر بازماندگان محترم صبر و 

اجر مسئلت می نمائیم.

همکار محترم جناب آقای احمد کتابی فلاح

سرپرست، مدیران و کارکنان مؤسسه کیهان

مصیبت وارده رابه شما و خانواده محترمتان صمیمانه 
تســلیت عرض نمــوده، از خداوند متعــال برای آن 
مرحومه علو درجــات و برای بازماندگان صبر جزیل 

مسئلت داریم.

همکاران محترم جناب آقایان احمد و مسعود کتابی فلاح

دفتر پژوهشهای مؤسسه کیهان

با وجود تصمیم اخیر دولت برای گرانی لبنیات، فعالان صنایع لبنی 
اعلام کردند چون بازار کشش افزایش قیمت ندارد لذا قیمت ها را گران 

نمی کنند.
محمدفربد نایب رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع لبنی در گفت وگو با فارس 
در مورد نتیجه جلسه اضطراری صنایع لبنی در مورد تصمیم گیری درباره قیمت 
محصولات لبنی، گفت: در این جلســه تصمیم گرفته شــد که فعلا صنایع لبنی 
افزایش قیمتی بر روی محصول اعمال نکنند. وی در پاسخ به این سوال که با این 
تصمیم تکلیف قیمت خرید شیر خام چه می شود، گفت: قاعدتا در قیمت خرید 

شیر خام هم تغییری اعمال نمی شود، زیرا بازار کشش افزایش قیمت را ندارد.
نایب رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع لبنی تصریح کرد: با سازمان حمایت 
در مورد تصمیم اتخاذ شــده مذاکره می کنیم و شــرایط را به صورت مکتوب به 
اطلاع مقامات ذیربط می رسانیم. فربد با بیان اینکه حفظ دامدار به معنای حفظ 
کارخانجات تولید محصولات لبنی اســت، گفت: ما نمی خواهیم دامداران متضرر 

شوند، اما با شرایط اقتصادی جامعه چاره ای هم نداریم.
وی افزود: دو گزینه در مورد قیمت شیر وجود دارد یا اینکه کارخانجات شیر 

را گران بخرند یا اینکه دولت به تولیدکنندگان یارانه بپردازد.
نایب رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع لبنی بیان داشت: درخواست صنعت از 
دولت این است که به هر طریقی که شده تا پایان سال 94 دامداران را حمایت کند.

مدیر کل راه و شهرســازی 
استان تهران نسبت به افزایش 
قیمت مســکن در سال آینده 

هشدار داد.
فریبــرز واحــدی در حاشــیه 
نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان 
با اشاره به اینکه رکود بخش مسکن 
باعث شــده تعداد صدور پروانه های 
ســاختمانی کاهش یابد، گفت: اگر 
چنانچه واحدهای نیمه تمام هرچه 
زودتر به بهره برداری نرسند سال 95 
و 96 جهش قیمت مسکن را تجربه 

خواهیم کرد.
مدیر کل راه و شهرسازی استان 
تهــران افزود: پس باید به ســمت 

تکمیل واحدهای نیمه تمام برویم و 
طبق آماری که به دست آمده در 2 
سال گذشته تعداد واحدهای خالی 
از ســکنه در تهران 325 هزار واحد 
مسکونی است اما در حال حاضر این 
عدد به 250 هزار واحد مســکونی 

کاهش یافته است.
بــه گــزارش فــارس، واحدی 
در ادامــه با بیــان اینکه 30 درصد 
نقدینگی کشــور مربوط به صنعت 
صنعت  گفت:  اســت،  ســاختمان 
ساختمان می تواند به خروج اقتصاد 
از رکــود کمك کند به طوری که بر 
اســاس آمارهای منتشرشده سهم 
بخش مســکن در تولیــد ناخالص 

داخلی تا سال ٨0 بالغ بر 4/5 درصد 
بود و از ســال ٨7 تا 91 این ســهم 
ارزش افزوده در بخش مسکن به 5 

درصد رسیده است.

مدیر کل راه و شهرسازی استان 
تهران با اشــاره بــه اینکه صنعت 
ساختمان 300 تا 400 فرصت شغلی 
مستقیم و غیرمستقیم ایجاد می کند، 

گفت: باید به دنبــال رونق صنعت 
ساختمان باشیم چرا که این صنعت 
می تواند موجب افزایش اشــتغال و 

رونق اقتصاد در کشور شود.
وی گفــت: دولت قصــد دارد 
بــا تقویت عرضــه و تقاضا و اهدای 
تسهیلات رونق را وارد بخش مسکن 
کند اما شــاید به دلیــل تحریم ها 
و کاهش تــوان نهادهــای مالی و 
بانك ها  بانك ها موسســات مالی و 
از اینکه تســهیلات پرداخت شــده 
در بخش مســکن بازگشتی نداشته 
باشد آن چنان در اعطای تسهیلات 
به بخش مســکن استقبالی از خود 

نشان نمی دهد.

مدیر کل راه و شهرسازی استان 
تهران افزود: بر اســاس طرح جامع 
مسکن سالانه باید 950 هزار واحد 
مسکونی احداث شود بنابراین طبق 
آماری که به دست آمده سال گذشته 
500 هزار واحد مســکونی ساخته 
شــد و این نشــان می دهد در حال 
حاضــر 450 هزار واحد مســکونی 

کسری داریم.
به گفته واحدی در سال گذشته 
61 میلیارد تومان در بخش مسکن 
ســرمایه گذاری صورت گرفته است 
و چیــزی بالغ بر 34 میلیارد تومان 
ســرمایه در این بخش به طرح های 

نیمه تمام اختصاص دارد.

یک مسئول دولتی: اگر واحدهای نیمه تمام تکمیل نشوند

قیمتمسکنسالآیندهگرانمیشود
صاحبان صنایع لبنی: بازار 

کشش افزایش قیمت را ندارد

معاون رفاهی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ارائه پاسخ قطعی به 
تمام معترضان حذف یارانه تا 10 روز آینده به صورت سیستمی خبر داد.

احمد میدری در گفت وگو با فارس از تعیین تکلیف معوقه یارانه افراد حذف 
شــده  ای که اعتراضشان بررسی و یارانه اشــان مجددا برقرار شده است خبر داد 
و گفت: یارانه ماه های حذف شــده این افراد توســط سازمان هدفمندی یارانه ها 

پرداخت خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه در ستاد هدفمندی یارانه ها چند کار گروه مختلف وجود 
دارد، اظهار داشت: یکی از کارگروه ها با عنوان حمایت از خانواده فعالیت می کند.
وی در پاســخ به این سؤال که شنیده می شــود، دولت با حذف یارانه اقشار 
بســیاری از جامعه، تنها ســبد امنیت غذایی را دنبال خواهد کرد، گفت: چنین 
چیزی مطرح نیســت و این گزینه که همه افراد حذف شــوند و عده ای فقیر در 

جامعه باقی بمانند، وجود ندارد.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاســخ به ســؤال دیگری مبنی بر 
اینکه معیار اصلی شــما برای حذف یارانه اقشار مختلف جامعه، چیست، تصریح 
کرد: خودروهای گران قیمت، املاك، شغل و مدارکی که نشان دهد، افراد دارای 

ثروت زیادی هستند، ملاك های حذف یارانه است.
وی افزود: برای افرادی که حذف شده اند، سامانه ای طراحی شده است که با 
مراجعه به آن علت حذف آنها اعلام خواهد شــد و از طرفی در صورت شناسایی 

مجدد، یارانه آنها برقرار می شود.
میدری در واکنش به سؤال دیگری درباره دلایل تأخیر در اعلام نتایج حذف 
یارانه برخی اقشــار ضعیف و متوسط جامعه، گفت: پاسخ به اعتراضات ثبت شده 

در سامانه به دلیل تغییر در زمان ثبت اعتراض، مقداری به تأخیر افتاده است.
معاون رفاهی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره معوقات یارانه ها هم این 
چنین توضیح داد که طبق مکاتبات انجام شده مقرر شد تا معوقات هم پرداخت 
شود؛ 17 هزار خانواری که یارانه شان برقرار شده است، معوقات هم در یك فرآیندی 

توسط سازمان هدفمندی یارانه ها پرداخت خواهد شد.

معاون وزیر رفاه وعده داد
ارائه پاسخ قطعی به معترضان حذف یارانه 

تا 10 روز آینده

یادبود
19 مرداد 94 مصادف با بیســت و 
دومین ســالگرد درگذشت مرحوم 
ســرهنگ مهــدی پاکدامن پدری 
مهربان و همسری دلسوز است یاد 

و خاطره او را گرامی می داریم.
همسر و فرزندان

به نام خدا و به یاد عزیز دلهایمان

روحش شاد
 از طرف بازماندگان بیت مهدوی

به اطلاع می رســاند مراســم اولین سالگرد 
رحلــت حاج حســن مهــدوی )بزرگ 
خانــدان مهــدوی( روز پنجشــنبه مــورخ 
در   1٨ الــی   16 ســاعت  از   94/5/22
شهرســتان شــاهرود شــهر مجن، مسجد

 امام حســین)ع( برگزار می گردد. با تشکر از 
سروران گرامی که حضورشان موجب تسلی 

خاطر ماست.

رئیس سازمان جنگل و مراتع 
کشــور در خصوص نحوه اطفای 
حریق جنگل های کشــور اظهار 
داشــت: 95 درصد آتش سوزی 
جنگل ها مربوط به عامل انسانی و 
بی احتیاطی افراد بوده و 5 درصد 
مابقی آن عوامل طبیعی و جنبی 

باعث آتش سوزی می شود.
خداکرم جلالی در نشست خبری 
خود خاطرنشان کرد: در زمینه اطفای 
حریق زمینی این ســازمان مشــکل 
عمــده ای برای مهار آتــش ندارد اما 
در ارتفاعات، مناطــق صعب العبور و 
کوهستانی به دلیل نداشتن ابزارهای 
لازم در برخی از موارد به صورت دستی 
اقدام به مهار آتش می شــود که اخیرا 
فلش تانك هایــی نیز بــرای کمك به 
اطفای حریق به سازمان اضافه می شود.

رئیس سازمان جنگل ها و مراتع کشور:

95درصدآتشسوزیجنگلهامربوطبهبیاحتیاطیعاملانسانیاست

برخی صرافان معتقدنــد فعالیت آزادانه دلالان ارز در بازار به دلیل 
خواست بانک مرکزی است.

یکــی از صرافان خیابان منوچهری در این باره به خبرگزاری فارس می گوید: 
نماینده بانك مرکزی که صرافی بانك پارســیان است ارز در بین دلالان خیابان 
منوچهری می فروشند. وقتی نماینده بانك مرکزی این کار را می کند، نشان می دهد 

که بانك مرکزی برای کنترل بازار از این روش هم استفاده می کند.
یکــی دیگر از صرافان هم در این باره می گوید: در اوایل ابلاغ دســتورالعمل 
ممنوعیت فعالیت دلالان ارز، حضور ماموران موجب شــد دلالان از اینجا بروند؛ 
اما محل فعالیتشــان به ســبزه میدان منتقل شــد و به جای دلار، سکه معامله 
می کردند.وی ادامه داد: بعد از مدتی که سر و صداها خوابید، دوباره به نبش خیابان 
منوچهری بازگشتند.گفتنی است طبق مواد 16،3 و  17 مقررات ناظر بر عملیات 
ارزی صرافی ها، هرگونه اعلام نرخ و خرید و فروش ارز توســط اشخاص حقیقی 
و حقوقی غیر از صرافی های موضوع این مقررات ممنوع است و متخلفین از این 
مقررات به استناد قانون پولی و بانکی کشور، قانون تنظیم بازار غیرمتشکل پولی 

و قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز تحت تعقیب قرار خواهند گرفت.
با گذشت 6 ماه و 20 روز از ابلاغ این دستورالعمل الان دلالان ارز به راحتی و 
بدون هیچگونه مزاحمت نبش خیابان منوچهری و روبروی پاساژ افشار به فعالیت 

خود ادامه می دهند.

ادعای صرافی ها:
نماینده بانک مرکزی

 به دلالان ارز می فروشد

انجمــن  رئیــس  نایــب 
فولادی  پروفیل  تولیدکنندگان 
از واردات بی رویــه پس از لغو 

تحریم ها ابراز نگرانی کرد.
به گزارش فارس، محمود صداقت 
در یك نشست خبری با بیان اینکه 
رئیس جمهــور بر این موضوع تاکید 
داشــت که بعــد از لغــو تحریم ها، 
نباید از طریق بــازار مصرف داخل 
برای کشــورهای دیگر اشتغال زایی 
کنیم، گفت: ســوال من این اســت 
که برای این موضــوع چه ضمانت 
اجرایی وجود دارد، در زمان تحریم ها 
تولیدکنندگان ســال های ســختی 

را تجربــه کردند چــرا دولت ما را 
پشتیبانی نکرد.

وی ادامــه داد: یك روز صبح از 
خواب بیدار شــدیم و دیدیم تعرفه 
واردات پروفیــل  )UPVC( از 32 
درصد به 15 درصد رســیده است 
و ایــن در حالی بــود که 150 هزار 
تن ظرفیت نصب شــده برای تولید 
این محصول در کشور داشتیم، ولی 
میزان تولید داخل 40 هزار تن بود.

صداقت تصریح کــرد: در حال 
حاضر شاهد ســیل واردات پروفیل 
) UPVC( از کشــورهای همسایه 
به ویژه ترکیه هستیم، به طوری که 

با توجه به میانگین قیمت 10 هزار 
تومانی پروفیل، این محصول با یك 

دوم قیمت از ترکیه وارد می شود.
وی اظهار داشت: وقتی یکی از 
تولیدکنندگان در مورد کاهش تعرفه 

واردات پروفیل )UPVC( به وزیر 
صنعت گلایه کرد، وزیر پاسخ داد که 
در گذشته این پروفیل با ارز 1200 
تومان وارد می شده ولی الان نرخ ارز 
به 2400 تومان رســیده است و به 

همین دلیل ما تعرفه را نصف کردیم.
نایب رئیس انجمن تولیدکنندگان 
پروفیل فولادی ادامه داد: این توضیح 
وزیــر در حالی که ما نیز برای تولید 
محصولاتمان در گذشته از ارز 1200 
تومانی استفاده می کردیم، ولی سال 
قبل این رقم به 2600 تومان رسید. 
پس برای ما نیز قیمت تمام شــده 

محصول گران تر شده است.
وی بــا بیان اینکه از ســازمان 
تا گواهی  اســتاندارد خواســته ایم 
آزمایشگاه مرجع را به تولیدکنندگان 
ایــن صنعت ارائه دهــد، گفت: این 
درخواست را اوایل سال گذشته ارائه 

کردیم ولی با گذشت 5 ماه از سال 
جاری هنوز پاسخی به درخواست ما 

داده نشده است.
بــه گفته وی، در حــال حاضر 
150 هزار تن ظرفیت نصب شــده 
برای تولیــد پروفیل )UPVC( در 
کشــور وجود دارد در حالی که در 
شرایط عادی، میزان مصرف داخل 
به 60هزار تن می رسد که 40 هزار 
تــن آن در داخل تولید می شــود 
و 20هــزار تن نیــز واردات صورت 
می گیــرد که 95 درصد این واردات 
متعلق به محصولات ترکیه است که 

عمدتا نامرغوب هستند.

نگرانیتولیدکنندگانپروفیلازوارداتبیرویهپسازلغوتحریمها

رئیس اتحادیه مشاوران املاک تهران گفت: همین که بانک ها 
با مسکن کاری نداشته باشند، مسکن از رکود خارج می شود.

حسام عقبایی، با اشاره به ورود بانك ها به بخش مسکن و اینکه همواره 
بانك ها در خرید و فروش مســکن دخیل اند، اظهار داشت: اگر بانك ها با 
مسکن کاری نداشته باشند، رکود خود به خود از بازار مسکن خارج می شود.

وی افزود: بهتر است دولت هر چه سریعتر نسبت به ورود هلدینگ های 
ساختمانی متعلق به بانك ها به بازار مسکن اقدام کند، چرا که این عمل 

مسیر بانکداری را از مسیر واقعی خود دور می کند. 
عقبایــی در گفت  وگو با اقتصادنیوز گفــت: این عمل بانك ها به نفع 
اقتصادکشــور نیســت و اتحادیه املاك نیز با این روش بانکداری و ورود 

بانك ها به بخش مسکن مخالف است.
وی در پاســخ به اینکه آیا در این باره توصیه هایی به دولت شــده  یا 
خیر؟ اظهار کرد: این پیشنهاد به دولت داده شده  است. از این رو رئیس 
جمهور هم وارد عمل شد و اعلام کرد که نباید بانك ها  بنگاه داری کنند 

و باید به تخصص خود برگردند. 

دانشگاه  عضو هیئت علمی 
امام صادق)ع(، گفت: در شرایط 
کنونی جمع آوری و انحلال مرکز 
مبادلات ارزی از سوی دولت یک 

اشتباه است.
حجت اله عبدالملکی در گفتگو 
با »نســیم« در خصوص زمزمه های 
تعطیل شــدن مرکز مبادلات ارزی 
اظهار کرد: مسئولان بانك مرکزی 
مشــخص کنند تعطیل شدن مرکز 

مبادلات ارزی کجای پازلشان قرار 
دارد، زیــرا منطقی تریــن کار این 
اســت، که دولتمردان ابتدا نرخ ارز 
را یکسان کنند، بعد مرکز مبادلات 

ارزی را منحل کنند.
بانك  کــرد:  خاطرنشــان  وی 
مرکزی به این ســؤال پاســخ دهد 
اگر ابتدا این مرکــز را منحل کند 
و ســپس ارز را تك نرخی کند، آن 
وقت کســانی که به دولت مراجعه 

می کنند و خواهــان دریافت ارز با 
نرخ دولتی هســتند، چگونه از این 
امکان برخوردار می شوند؟ مسئولان 
بانك مرکزی از کجا متوجه خواهند 
شدکه به چه کســی باید ارز بانرخ 
دولتی بدهند و شــرایط آن به چه 

شکل خواهد بود؟
این عضو هیئت علمی دانشگاه 
امام صــادق)ع( تصریح کــرد: اگر 
بانك مرکزی تصمیم بگیرد که نرخ 

ارز را تك نرخی کند و خودش هم 
بازار را مدیریت کند، نیازی به مرکز 
مبادلات ارزی نیست، اما نباید قبل 
از تك نرخی کردن ارز برای انحلال 
این مرکز عجله کرد؛ لذا جمع آوری 
مرکز مبادلات ارزی در شرایط کنونی 

یك اشتباه است.
عبدالملکی با اشاره به آسیب های 
احتمالی انحلال مرکز مبادلات ارزی 
بیان کرد: اگر دولت در مقطع فعلی 

و تاهر زمانی سیستم ارز دو نرخی را 
حفظ کند، انحلال این مرکز فضای 
اقتصادی کشور را آشفته می کند و 
شفافیت را از اقتصاد ایران می گیرد 
و شــرایط برای مفاسد اقتصادی و 
رانت خواری باز می شود و ممکن است 
ارز بــرای واردات کالاهای ضروری 

مانند دارو تخصیص پیدا نکند.
وی با بیان این مطلب که »برای 
دولت مهم نیست ارزی که در اختیار 

مردم می گذارد صــرف چه چیزی 
می شــود« بیان کرد: متأســفانه به 
نظر می رسد برای دولت مهم نیست 
که ارز صرف چه چیزی می شــود، 
صرف واردات کالاهای ضروری و یا 
صرف واردات کالاهای غیر ضروری، 
بنابراین قبل از تك نرخی کردن ارز 
که از مدتها قبل وعده آن را داده بود 
و به آن عمــل نکرده بود، به دنبال 

انحلال مرکز مبادلات ارزی است.

عضو کمیسیون انرژی با انتقاد 
با  برخورد  در  از طرفداران دولت 
پرونده  نفتی گفت: در  فسادهای 
کرسنت کسانی هستند که رشوه 
به  که  اعلام می کنند  و  گرفته اند 
حســاب یک حزب سیاسی پول 

ریخته ایم.
گفت وگو  در  میرکاظمی  مسعود 
با »نسیم« با اشاره به تخلفات صورت 
گرفته در پرونده کرسنت اظهار کرد: 
در پرونده کرســنت کسانی هستند 
که رشــوه گرفته اند و وقتی از آن ها 
بازجویی می شود، اعلام می کنند که 
به حســاب یك حزب سیاســی پول 
ریخته ایــم، بنابر این، ایــن افراد که 
اکنــون در برخی پســت های دولتی 
حضور دارند، معلوم است که علاقه مند 
نیســتند، که جزئیات کرسنت افشا 

شود.
وی خاطرنشــان کــرد: جزئیات 

کرســنت باید افشا شــود و نام تمام 
کسانی که پول گرفته اند معلوم شود، 
حتی اگر آن شخص مسئول دفتر فلان 
وزیر دوران اصلاحات هم باشد، نباید 

برای کسی مهم باشد.
وزیر اسبق نفت با انتقاد از امنیتی 
کردن پرونده کرســنت تصریح کرد: 
پرونده کرسنت را به این دلیل امنیتی 
کردند که این جزئیات افشــا نشود و 

گرنه این پرونده امنیتی نیست.
میرکاظمــی در خصوص پرونده 
بابــك زنجانی نیز بیان کــرد: زمانی 
که در مجلس بودم گزارشــی آمد که 
فــردی به نام بابك زنجانی میعانات و 
فرآورده های نفتی را از ایران می گیرد 
و می فروشد و به گونه ای عمل می کند 
که انگار نمی خواهد پولش را برگرداند.
وی افزود: ماجرا به اوایل مجلس 
نهم برمی گشت و من رئیس کمیسیون 
انــرژی مجلس بودم، بنابــر این، این 

مسئله را با مسئولین شرکت ملی نفت 
در میان گذاشتم و حتی نامه ای زدم که 
مراقبت شود تا سوءاستفاده ای صورت 
نگیرد، بعد مسئولین وقت اعلام کردند 
کــه این فرد مورد تایید بانك مرکزی 
است و نفت را می فروشد و به دور زدن 

تحریم ها کمك می کند.
میرکاظمی ادامه داد: ما جلساتی 
گذاشتیم و بررسی کردیم و بعد یك 
مقدار جــدی تــر وارد پرونده بابك 
زنجانی شدیم و دستگاه های نظارتی 
اعم از ســازمان بازرســی کل کشور، 
وزارت اطلاعات و دیوان محاسبات را 
فراخواندیم و اعلام کردیم بدهی این 
فرد به کشور در حال افزایش است و 
سر رسید برخی از بدهی ها هم گذشته 
است و ایشان مرتباً به این کشور و آن 
کشور می رود و سرمایه گذاری می کند.

انرژی مجلس  عضو کمیســیون 
تصریح کرد: وقتی زندگی بابك زنجانی 

را بررســی کردیم، دیدیم که غیر از 
این پول نفت دارایی دیگری هم ندارد 
که قابل توجه باشــد و عمدتا همین 

پول های دولتی را در اختیار دارد.
میرکاظمــی به نقــش خود در 
رسیدگی به پرونده بابك زنجانی اشاره 
و عنوان کرد: وقتی به دســتگاه های 
نظارتــی اعتراض کردیــم گفتند ما 
شــاکی نداریم، مــن همانجا خودم 
شخصا طرح تحقیق و تفحص از این 
موضوع را نوشــتم، چون یك نماینده 
هم شــخصا می تواند طرح تحقیق و 

تفحص بنویسد.
وی افزود: این طرح را نوشــتم و 
گفتم این همه شاکی و آن را به هیئت 
رئیســه مجلس دادم، نمی خواستیم 
خیلــی هم ســر و صدا کنــد، چون 
علاقه مند بودیــم که پول برگردد. نه 
دنبــال مچ گیری بودیــم و نه دنبال 
مســئله دیگری؛ می خواستیم فردی 

نیاید کلاه دولت را بردارد و برود.
عضو کمیسیون انرژ ی مجلس با 
بیان این مطلب که دولت وقت از بابك 
زنجانی شکایت نمی کرد تصریح کرد: 
دولت وقت از بابك زنجانی شــکایت 
نمی کرد به این توجیه که بحث تحریم  
است و به این دل خوش بودند که این 
پول را برمی گرداند، ولی گزارشی که 
ما از بیرون و از فعالین بخش خصوصی 
داشتیم این بود که وی با قیمت های 
پایینی این محموله ها را می فروشد که 
این جای تعجب دارد که کسی که با 
قیمت فوب خلیج فارس نفت را خریده، 
چرا با اختلاف خیلی پایین تری نفت را 
می فروشد، پس معلوم است که قصد 

بازگرداندن پول ها را ندارد.
میرکاظمــی با انتقاد از وزیر نفت 
گفت: برخی از آقایان امروز می گویند 
بابك زنجانی را مطرح کنید تا کرسنت 
فراموش شود، حتی در نهم دی سال 

گذشته همین مســائل را با مدیران 
مسئول هم فکر خودش مطرح و یك 
سری صحبت ها در مورد کرسنت که 
خلاف واقع است و همیشه مطرح کرده 
را بار دیگر عنوان می کند تا این فساد 

فراموش شود.
وی بــا انتقــاد از نــوع برخورد 
دولتمردان با فساد بیان کرد: برخورد 
با فساد نباید فرقی داشته باشد و حزب 
و جناح نمی شناسد، یك ایراد جدی که 
به حزب کارگزاران و اصلاح طلبان وارد 
است، این است یك انتقاد از کرسنت 
نمی کنند، ولی ما می گوییم اصلا فرقی 
نمی کند، من یــك نماینده اصولگرا 
بودم، در وزارت نفت هم عده ای هنوز 
از دوستان من هستند، ولی منافع ملی 
را که نمی شــود فدای حزب و جناح 
و گروه کرد. متاســفانه برخی ها اسم 
مبارزه با فساد را می برند، تا زمانی که 

به حزبشان خدشه ای وارد نشود.

با انتقاد از برخورد دوگانه طرفداران دولت با فسادهای نفتی

میرکاظمی: در کرسنت رشوه گرفتند و به حساب حزبشان ریختند

یک اقتصاددان:

انحلالمرکزمبادلاتارزییکاشتباهازسویدولتاست

رئیس اتحادیه مشاوران املاک تهران مطرح کرد

رد پای بانک ها در رکود مسکن

وی اضافه کرد: امیدواریم براساس 
قــراردادی که با نیروهای مســلح و 
ســازمان هلال احمر بسته شده است 
در سال جاری از تعداد بیشتری بالگرد 
برای اطفای حریق استفاده کنیم که 
در ایــن زمینه ٨ میلیــارد تومان در 
اختیار سازمان مدیریت بحران کشور 
قرار گرفته است تا در مواقع لزوم برای 
پرداخت هزینه های مذکور به سازمان 
جنگل ها و همچنین سازمان محیط 
زیست در مواقع ضروری پرداخت کند.
جلالی با بیان اینکه در سال جاری 
تعداد آتش سوزی ها 23 درصد افزایش 
یافته اســت، گفت: در سال جاری با 
وجود اینکه تعداد آتش ســوزی ها 23 
درصد افزایش یافته اســت اما سطح 
آتش ســوزی ها کاهش داشته که این 
نشــان دهنده عملکرد بهتر مقایسه با 

سال گذشته است.
وی تصریح کرد: هر آتش ســوزی 
در ســال گذشته به طور متوسط 11 
هکتار را دچار حریق می کرد که این 
رقم در سال جاری به ٨ هکتار کاهش 

یافته است.
رئیس ســازمان جنگل ها درباره 
عمده مناطقی که دچار آتش ســوزی 
شده اند، اظهار داشت: بیشترین موارد 
آتش ســوزی مربوط بــه جنگل های 
زاگرس است به طوری که 70 درصد 
آتش سوزی ها در این مناطق 3 درصد 
در جنگل هــای هیرکانی و 27 درصد 
مابقــی در ســایر جنگل هــا صورت 

می گیرد.
جلالی درباره لزوم توجه به کاهش 
میزان آتش روشن کردن در جنگل ها 
توسط مردم گفت: با توجه به اینکه 95 
درصد آتش سوزی ها انسانی هستند و 
از این رقــم 90 درصد آن به صورت 
غیرعمد صورت می گیرد، لازم اســت 
که مردم توجه بیشــتری به روشــن 
کردن آتش در جنگل ها داشته باشند 
و از رها کردن ته سیگار در این مناطق 

خودداری کنند.
وی اضافه کــرد: 5 درصد مابقی 
عوامل انســانی آتش سوزی ها، مربوط 

به اختلافات بیــن افراد یا در مواقعی 
که متخلفان مجبور به پرداخت جریمه 
می شــوند، صورت می گیرند که این 
آتش سوزی ها خســارت سنگینی به 

انفال وارد می کند.
رئیس سازمان جنگل ها درخصوص 
حادثه ســیل اخیــر رودخانه کن و 
تخریب ساختمان های اطراف آن گفت: 
برخی از افراد با اســتفاده از اقداماتی 
غیرمجاز در حاشیه رودخانه کن اقدام 
به ساخت غیرمجاز کرده اند که تخلف 
آنها در ســازمان و مراجع قضایی در 

حال بررسی است.
از  یکــی  بیــان  بــا  جلالــی 
حساســیت  های زیادی که ســازمان 
جنگل  هــا در ارتباط بــا به کارگیری 
نیروها  و ماموران مناسب اظهار داشت:  
در هر حال در هــر جمعیتی ممکن 
اســت تخلفاتی ایجاد و مشاهده شود 
که ســازمان جنگل ها نیز از این امر 
مستثنی نیســت اما ما تلاش زیادی 
برای به  کارگیری ماموران درســتکار 

می کنیم.
بازرسی هایی  براساس  گفت:  وی 
کــه اخیرا و قبــل از وقوع ســیل و 
منطقه کن انجام شده است بسیاری 
از ساخت وســازهای غیرمجاز تخریب 

و جمع آوری شــد، اما مــواردی نیز 
باقی مانده و از چشــم ماموران ما دور 

مانده اند.
تصریح  کشــاورزی  وزیر  معاون 
کرد: در حــوزه منابع ملی همواره با 
رو به رو  نمایندگان مجلس  شــکایت 
هســتیم که چــرا درباره ســاخت و 
سازها سخت گیری می کنیم و فقر و 
بیکاری در این زمینه بهانه می شــود 
امــا جلوگیری از ساخت  وســازهای 
غیرمجاز در منابــع طبیعی برای ما 

حائز اهمیت است.
جلالی با بیان اینکه سالانه 30هزار 
هکتــار از منابــع طبیعی کشــور از 
تصاحب غیرمجاز جلوگیری می شود، 
گفت: این امر نشان دهنده این است 
که یــگان حفاظت منابــع طبیعی 
کشــور و ســازمان جنگل ها با وجود 
محدودیت هایــی کــه دارند مناطق 

حساس را رصد می کنند.
وی خاطرنشــان کرد: در 4 ماه 
ابتدایی ســال جاری 5 هزار فقره به 
مساحت 11 هزار و 243 هکتار رفع 
تصرف شــده و از تخریــب عرصه ها 

جلوگیری شده است.
معاون وزیر کشاورزی گفت: این 
رقم در مقایسه با سال قبل 39 درصد 
کاهش داشته که این امر نشان دهنده 
توجه مردم به حفــظ منابع طبیعی 

کشور است.
جلالی در خصوص زمان حضور 
ماموران سازمان جنگل ها برای مهار 
آتش ســوزی در مراتع بالادســتی و 
مرتفع گفت: حضور 2 ساعته ما برای 
مهار آتش سوزی ها در مناطق مرتفع 
و صعب العبور زمان زیادی است که در 
صورت همراه شدن با وزش باد منطقه 

وسیعی را دچار حریق می کند.

وی تصریح کرد: برای تسریع این 
عملیات با همکاری دیده بانان محلی 

این عملیات سرعت گرفته است.
رئیس ســازمان جنگل ها گفت: 
به طور متوسط زمان حضور ما برای 
مهار آتش یك ساعت است اما به طور 
کلی این زمان بین 5 تا 2 ساعت متغیر 
است و در موارد استثنایی نیز به دلیل 
صعب العبور بودن مناطق این زمان تا 2 

ساعت و نیم طول می کشد.
جلالی در پاسخ به سوال تسنیم 
مبنــی بر اینکــه چــرا در برخی از 
استان های کشور بالگردی برای مهار 
آتش وجود ندارد و برای دریافت کمك 
باید از تهران به این مناطق اعزام وجود 
داشته باشد، گفت: ما هم از وضعیت 
موجود رضایت نداریم و در استان های 
مختلف کشور شاهد این هستیم که 
حتی یك بالگرد برای مهار آتش وجود 
ندارد و  زمان ارزشمندی که برای مهار 

آتش لازم است از بین می رود.
وی افزود: وجود حداقل یك بالگرد 
در استان ها و ایجاد پایگاه های مورد 
نیاز از جمله مواردی است که باید به 
آن توجه شود. در جلسه اخیر مدیریت 
بحران در وزارت کشور به موضوع یاد 
شده اشاره شد و این برنامه ریزی  انجام 
شده که تعداد پایگاه های موجود را از 

2 به 6 مورد افزایش دهیم.
معاون وزیر کشاورزی با ذکر یك 
مثال گفت: برای مهار آتش سوزی اخیر 
استان لرستان از استان فارس بالگرد 
اعزام شــد که این امر عامل افزایش 

سطح آتش سوزی شد.
وی در پایان اظهار داشــت: برای 
مهار آتش ســوزی ها و بهره گیری از 
بالگــرد فریادهای زیادی شــده اما 

فریادرسی لازم وجود نداشته است.
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